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ПРЕСКЛИПИНГ 

24 януари 2022 г., понеделник 

www.btv.bg, 23.01.2022 г.  

https://btvnovinite.bg/bulgaria/zaradi-covid-epidemijata-deficit-na-zhiznenovazhni-

lekarstva.html 

 

Заради COVID епидемията: Дефицит на жизненоважни лекарства 

 

Едно от тях е много важно за бременни жени 

 

Кристина Налбантова 

На фона на настъпващата пета COVID вълна у нас продължава и проблемът с дефицит 

на жизненоважни лекарства. Според лекари и фармацевти той се дължи на увеличеното 

им потребление при пациенти с коронавирус, но пък други групи пациенти се оказват 

със затруднен достъп до терапия. 

След дълга борба да забременее Йоанна Евтимова и съпругът ѝ очакват първото си дете 

след около 4 месеца. Заради състояние, наречено тромбофилия, обаче бъдещата майка 

се нуждае от терапия с нискомолекулни хепарини. От известно време те липсват по 

аптеките. Инжекциите, с които разполага в момента, няма да ѝ стигнат до края на 

бременността. 

Лекарството се прилага и при много заболявания. При бременните обаче е особено 

сложно – за тях възможните за други пациенти алтернативи не са позволени. 

Фармацевти припомнят, че този проблем е още от началото на COVID епидемията у 

нас. От здравното министерство пък отчитат, че потреблението на нискомолекулните 

хепарини е скочило над 5 пъти. 

За лекарството „Фраксипарин“ доставките са възстановени от 20 януари. До края на 

месеца ще бъдат внесени над 60 хил. опаковки в различни дозировки. Заради недостига 

износът му е временно спрян.  

Внос на „Клексан“ е имало на 14 януари. Количествата са разпределени по болници и 

аптеки. От отговора, който получихме от здравното министерство, става ясно, че 

съотношението при разпределението зависи до голяма степен от броя на 

хоспитализираните пациенти. 

 

www.bnt.bg, 21.01.2022 г. 

https://bntnews.bg/news/lipsvat-vazhni-lekarstva-ot-aptekite-v-blagoevgrad-nyama-i-

medikamenti-za-inhalacii-pri-deca-1182573news.html 

 

Липсват важни лекарства от аптеките в Благоевград, няма и медикаменти за 

инхалации при деца 

 

За липса на важни медикаменти в аптеки и складове в Благоевградска област, 

алармират наши зрители. Две основни лекарства използвани за инхалации при деца са 

най-търсени през последните няколко месеца заради повишения ръст на респираторни 

заболявания. Доставките им обаче са в твърде малки количества и не стигат за 

всички нуждаещи се. 

Общо 340 са медикаментите, записани в списъка с липсващи препарати, който всяка 

седмица се актуализира от Асоциацията на собствениците на аптеки в цяла България. 

Лекарства обхващащи всички терапевтични групи. 
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Славина Мишева е майка на дете на 2 години. Преди няколко дни синът и се разболял. 

След преглед, педиатърът му изписал лекарство за инхалации и облекчаване на 

заболявания на дихателните пътища. 

"Търсихме го, обиколихме всичките аптеки в рамките на деня и се наложи да вземем 

от съседи, на които им е останало. Дори някои от фармацевтите казваха, че от 

седмици го няма", казва майката. 

Според фармацевтите, едни от основните причини за недостиг на лекарства са малкото 

количества, които се внасят в страната, както и пренасочването им към болничен пазар. 

Освен при деца, липсващите медикаменти много често се изписват и на заразените с 

коронавирус. От страх пък, повечето от хората се презапасяват с големи количества, 

което отново води до недостиг на препаратите. 

"За момента най-търсените лекарства са Пулмикорт, който е инхалационна форма, 

Вентолин - инхалационна форма и вече антибиотици и противовирусните продукти. 

Предвид пандемията на всяка една държава засегната в момента недостигът самите 

фирми производители, не могат да смогнат с производството", каза Мария Димчева – 

магистър-фармацевт. 

Родителите масово търсят липсващите лекарства в групи в социалните мрежи, където 

се предлагат такива внесени основно от Турция и Гърция. А в случай, че и там го няма, 

педиатрите и личните лекари, успяват да намерят заместител на липсващия 

медикамент. Всички заместители, обаче са по-силни и се продават само срещу рецепта. 

Репортер: Станислава Николова 

 

www.bnt.bg, 23.01.2022 г.  

https://bntnews.bg/news/asen-vasilev-proektat-za-byujet-2022-e-socialen-s-grizha-za-

horata-1182772news.html 

 

Асен Василев: Проектът за Бюджет 2022 е социален, с грижа за хората 

 

Николай Минков 

Бюджетът за 2022 година е социален, заяви в предаването "Бизнес.БГ" вицепремиерът и 

министър на финансите Асен Василев. 

В новия бюджет се отделят 1 млрд. повече за здравеопазавне и ръст на пенсиите от юли 

с 6,1%. Няма да се променят и данъчните закони. 

Заложените приходи възлизат на малко над 57 млрд., а разходите надхвърлят 63 млрд. 

лв. 

Очаква се в хазната да влязат от данъци около 31 млрд., а от социални и здравни 

вноски- над 13 млрд. 

Най-много средства са заделени за социално подпомагане - малко над 20 млрд. за 

икономически дейности - 10,5 млрд., за здравеопазване - над 8 млрд. 

Асен Василев определи проектобюджета за 2022-а година като социален, с грижа за 

хората. 

"Бюджетът е доста социален. В него има заложени, освен политиката по пенсиите, 

която започна от миналата година и продължава и тази година, безплатни детски 

градини, безплатни ясли за всички деца, които са в държавните, общински детски 

градини, плюс компенсация, разбира се, за тези, които не могат да бъдат приети", 

обясни финансовият министър. 

Предвижда се минималната работна заплата да нарасне на 710 лв. Увеличават се 

възнагражденията на учителите, като ще достигнат около 1900 лв. 
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"Учителските заплати се изпълняват от коалиционната политика те да са 125% от 

средната работна заплата, отчитайки увеличението в средната работна заплата 

миналата година са заложени заплати, съобразени с това ниво", обясни вицепремиерът. 

Разширява се обхватът на ваучерите за храна. 

"Те могат да се ползват вече и за битови сметки - ток, парно, вода и т.н. като идеята е да 

се увелич сумата на ваучера - т.е., на работник на месец фирмите да могат да дават 

повече ваучери", каза Василев. 

Разработва се мярка за компенсиране на общините заради скъпия ток в новия бюджет. 

"Заедно МРРБ и МЕ разработват конкретна схема. Там, както знаем, има доста голям 

ресурс, заделен и от парламента и от икономии на разходи в края на годината, така че 

би следвало да има средства за компенсация", обясни финансовият министър. 

Василев посочи, че на този етап в бюджета няма заложени нови мерки за фирмите. 

"Повечето мерки, за които говорим, са мерки, които са работили миналата година и 

продължават и съответно се включват при определяне ниво на ограничаване на 

икономиката. Запазва се мярката 60/40, тъй като тя работи доста добре. При пълно 

затваряне, ако се наложи, мерките "Запази ме +", мерките за задържане на заетостта, 

които са в МТСП", коментира той. 

Продължава се данъчната политика от миналата година с намалените ставки на ДДС за 

секторите, засегнати от ковид, без да се ревизират данъчните закони . 

"Нови сектори с намалено ДДС няма предвидени. Няма предвидени никакви промени 

за намалени данъчни ставки. Единствените закони, които са пипнати - данъкът върху 

лихвите се отменя и данък "Уикенд", колкото е възможно, тъй като той е по 

евродиректива, е ограничен неговият обхват. Със закона за бюджета няма влизане с 

повишени акцизи", обясни Василев. 

За сектор здравеопазване средствата са с 1 млрд. лева повече. Запазва се и сумата от 

1000 лева за медиците на първа линия. 

"Правилната политика не е да се увеличават извънредните плащания. Правилната 

политика е всъщност да се намери начин лекарите да получават нормални 

възнаграждения, които са по-високи. Има предвидени повече средства за доболничната 

помощ. Значително повече. Има засилена помощ към педиатричното здравеопазване", 

заяви Асен Василев. 

В проекта за бюджета е заложен растеж от близо 5%, и поемане на нов държавен дълг 

от 7,3 млрд лв. или 26,7% от БВП. 

 

www.nova.bg, 23.01.2022 г.  

https://nova.bg/news/view/2022/01/23/354186/ 

 

Проф. Кантарджиев: Към момента локдаун не е необходим 

 

„Смятам, че зелените сертификати скоро ще отпаднат", каза още той 

 

„Омикрон ще продължава да настъпва. Децата са уязвими. Към момента обаче локдаун 

не е необходим”. Това заяви проф. Тодор Кантарджиев в студиото на „На фокус”. 

 „Има и хубави новини. Една трета от ваксините, поставени вчера, са поставени в 

София. От последните 227 доказани случаи на Омикрон пък само 7 души са в болница”, 

каза още той. 

Според него вече вървим към финала на пандемията от COVID-19. „Мислим, че с края 

на пролетта случаите много ще намалеят. Дай Боже в България да имаме достатъчно 

обществен имунитет, така че да сведем случаите до отделни огнища”, коментира 

Кантарджиев. 

http://www.nova.bg/
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 „Смятам, че зелените сертификати в скоро време ще отпаднат. Това може би ще се 

случи в рамките на месец и половина. Хубаво е обаче хората да се ваксинират и да си 

слагат бустерните дози”, категоричен бе той. 

Неговото име се превърна в синоним на Национален щаб, коронавирус, пандемия, но 

винаги с доза хумор, независимо колко трудна е ситуацията. „Хуморът е едно от 

нещата, които трябва да съпътства човек в трудностите на живота, защото както е казал 

Оскар Уайлд – и истината да кажеш, ако не ги разсмееш, ще те убият”, коментира 

проф. Тодор Кантарджиев. 

Той разказа, че още по времето на обучението си в университета е искал да работи в 

областта на инфекциите. 

„Причината е, че това са голяма част от лечимите болести и към момента. При тях има 

надежда и нещо зависи от теб. Лошото е, че в нашата стара парите не са в лечимите 

болести, а в нелечимите. Не мисля обаче, че съм сбъркал с избора си”, сподели 

професорът. 

 

www.bnr.bg, 23.01.2022 г.  

https://bnr.bg/horizont/post/101590291/v-sgradite-na-narodnoto-sabranie-veche-se-

vliza-samo-sas-zelen-sertifikat 

 

В сградите на Народното събрание вече се влиза само със зелен сертификат 

 

Мария Филева 

От утре влизането в сградите на Народното събрание ще става само чрез зелен 

сертификат, удостоверение за антитела или отрицателен тест.  

Достъп до сградите ще имат всички със завършен курс на ваксинация, преболедували с 

документ за това или с удостоверение за антитела. Останалите трябва да представят 

отрицателен PCR тест направен до 72 часа или бърз антигенен тест - до 48часа преди 

влизане.  

Разходите за закупуване и използване на бързи антигенни тестове ще са платени само 

за депутатите и техните сътрудници. Тестването на служителите на парламентарните 

комисии и администрацията на парламента, както и на представителите на медиите, ще 

се поемат от бюджета на Народното събрание.  

Решението беше взето на 7 януари след оспорван дебат в пленарна зала. 

 

www.vesti.bg, 23.011.2022г. 

https://www.vesti.bg/temi-v-razvitie/tema-koronavirus/kantardzhiev-zelenite-sertifikati-

skoro-shte-padnat-6136854 

 

Кантарджиев: Смятам, че зелените сертификати в скоро време ще отпаднат 

 

Кантарджиев: От последните 227 доказани случаи на Омикрон пък само 7 души са 

в болница 

 

„Омикрон ще продължава да настъпва. Децата са уязвими. Към момента обаче локдаун 

не е необходим”. Това заяви проф. Тодор Кантарджиев в студиото на „На фокус” по 

NOVA. 

 „Има и хубави новини. Една трета от ваксините, поставени вчера, са поставени в 

София. От последните 227 доказани случаи на Омикрон пък само 7 души са в болница”, 

каза още той. 
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Според него вече вървим към финала на пандемията от COVID-19. „Мислим, че с края 

на пролетта случаите много ще намалеят. Дай Боже в България да имаме достатъчно 

обществен имунитет, така че да сведем случаите до отделни огнища”, коментира 

Кантарджиев. 

„Смятам, че зелените сертификати в скоро време ще отпаднат. Това може би ще се 

случи в рамките на месец и половина. Хубаво е обаче хората да се ваксинират и да си 

слагат бустерните дози”, категоричен бе той. 

 

www.nova.bg, 21.01.2022 г. 

https://nova.bg/news/view/2022/01/21/354006/ 

 

Зелените сертификати за ваксинация с нов срок на валидност 

 

Промяната засяга поставилите си еднодозова и двудозова ваксина 

От 1 февруари 2022 г. всички издадени европейски зелени сертификати за завършен 

ваксинационен курс ще бъдат със срок на валидност от 270 дни от датата на последната 

поставена доза, съобщава Здравното министерство. 

Здравният министър с коментар ще отпадне ли сертификатът за антитела 
Промяната се налага заради решение на Европейската комисия от 21 декември 2021 г., 

с което се прецизират сроковете на валидност на сертификатите и се въвеждат единни 

правила за държавите от ЕС. Промяната обхваща издадените сертификати за завършен 

ваксинационен курс както с еднодозовите, така и за двудозовите ваксини, които са 

одобрени от Европейската агенция по лекарствата. 

Издадените до този момент европейски зелени сертификати за завършен 

ваксинационен курс срещу COVID-19 ще продължат да действат на територията на ЕС 

с новите срокове, без да се налага тяхното преиздаване. Валидността им ще се следи 

през създадените за целта мобилни приложения и имплементираните в тях бизнес 

правила. За България официалният валидатор е COVID CHECK BG. 

Над 22% положителни проби за COVID-19 
Европейската комисия прие нови правила и за обозначаването на бустерна доза при 

ваксинация с еднодозовата ваксина на Janssen. Съгласно новите изисквания бустерната 

доза ще бъде обозначена като „2/1“ в цифровия сертификат, което налага документите 

да бъдат преиздадени. До този момент са генерирани близо 22 хил. сертификата за 

бустерна доза на Janssen. Всички граждани, които са ваксинирани с еднодозовата 

ваксина и след това са сложили бустерна доза, могат да изтеглят европейския 

сертификат по новия образец от интернет портала на Националната здравно-

информационна система (НЗИС) ТУК след 1 февруари 2022 г. Те трябва да въведат 

ЕГН, номер на лична карта и Националния референтен номер (НРН) на една от 

поставените дози или номера на предишния сертификат. 

До този момент са генерирани общо над 1.970 млн. сертификата за завършен 

ваксинационен цикъл с разрешените от ЕМА ваксини, отчитат от МЗ. От тях близо 1.5 

млн. сертификата са за имунизация с двудозова ваксина. 

 

www.nova.bg, 21.01.2022 г. 

https://nova.bg/news/view/2022/01/21/354008/ 

 

Намаляват броя на клъстерите от антиCOVID плана, два от тях - на прага на Етап 3 

Премиерът Кирил Петков, министърът на здравеопазването Асена Сербезова и главният 

държавен здравен инспектор доц. Ангел Кунчев дават повече информация за развитието на 

http://www.nova.bg/
https://nova.bg/news/view/2022/01/21/354006/
https://nova.bg/news/view/2022/01/14/353180/%D0%B7%D0%B4%D1%80%D0%B0%D0%B2%D0%BD%D0%B8%D1%8F%D1%82-%D0%BC%D0%B8%D0%BD%D0%B8%D1%81%D1%82%D1%8A%D1%80-%D1%81-%D0%BA%D0%BE%D0%BC%D0%B5%D0%BD%D1%82%D0%B0%D1%80-%D1%89%D0%B5-%D0%BE%D1%82%D0%BF%D0%B0%D0%B4%D0%BD%D0%B5-%D0%BB%D0%B8-%D1%81%D0%B5%D1%80%D1%82%D0%B8%D1%84%D0%B8%D0%BA%D0%B0%D1%82%D1%8A%D1%82-%D0%B7%D0%B0-%D0%B0%D0%BD%D1%82%D0%B8%D1%82%D0%B5%D0%BB%D0%B0/
https://nova.bg/news/view/2022/01/21/353915/%D0%BD%D0%B0%D0%B4-22-%D0%BF%D0%BE%D0%BB%D0%BE%D0%B6%D0%B8%D1%82%D0%B5%D0%BB%D0%BD%D0%B8-%D0%BF%D1%80%D0%BE%D0%B1%D0%B8-%D0%B7%D0%B0-covid-19/
https://www.his.bg/bg/dgc
http://www.nova.bg/
https://nova.bg/news/view/2022/01/21/354008/
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пандемията, затягането на мерките и състоянието на здравната система. Пресконференцията 

се провежда в Министерския съвет. 

"Започваме да управляваме COVID кризата на базата на модели. Добрата новина е, че 

въпреки заболеваемостта, новата вълна все още не е довела до висока заетост на 

интензивните легла в болницата", каза премиерът Петков. 

Петков каза кога ще отпадне зеленият сертификат у нас 
Той добави, че първоначално заложените в националния антиCOVID план шест клъстера, на 

които беше разделена страната, стават пет. Идеята е във всяка такава област да има голямо 

лечебно заведение, което да обслужва пациентите с коронавирус. 

Към момента най-сериозна е ситуацията в клъстери 1 и 5. В първия влизат София-град, 

София-област и Благоевград, а в петия - Ямбол. На тези места нивото на заболеваемост е 

доста високо. 

"Прогнозата е, че след 5 дни тези клъстери ще влязат в третия етап от плана. Останалите 

области у нас ще останат в Етап 2 и там няма да се налагат допълнителни мерки", поясни 

Петков. 

Над 22% положителни проби за COVID-19 
Здравният министър проф. Асена Сербезова подчерта, че идеята на този тип управление на 

кризата е да има предвидимост на мерките. 

Доц. Ангел Кунчев заяви, че с е очаква усиленото разпространение на Омикрон да продължи 

още 2-3 седмици, след което ще намалее.  

"В момента ученическата възраст излезе като първа по заболеваемост. Въпреки това засега 

не наблюдаваме много тежки случаи при децата. Но все пак сме в началото на вълната", каза 

още главният държавен здравен инспектор. 

Той подчерта, че понякога, затъвайки в цифрите, забравяме "голямото". "А голямото е, 

че 95% от умиращите са неваксинирани", заключи доц. Кунчев. 

ОКОНЧАТЕЛНО: Въвеждат по-строги COVID мерки в София 

COVID ограниченията на локално ниво 
На локално ниво редица области вече затегнаха ограниченията. От следващата седмица нови 

мерки въвежда и столицата. Още от понеделник част от учениците минават онлайн до 

междусрочната ваканция, която е близо 10 дни. 

„Оставяйки една част от децата вкъщи за тези 4-5 работни дни, на практика ние ще имаме 14 

дни, за да разкъсаме веригата училище - деца- семейство”, обясни областният управител на 

София Иван Кючуков. 

Директори се надяват с ваканцията да се реши основният проблем - с отсъстващите учители. 

„Трудно става това заместване на часовете, когато някой излезе в болнични”, каза 

директорът на 140 СУ „Иван Богоров” в София. 

Напрежение обаче се създаде при мерките за бизнеса. От 27-и януари влиза в сила вечерен 

час до 22 ч. и намален наполовина капацитет. „В обектите и дейностите със значение за 

обществено здраве. Игралните зали, казината, заведенията за хранене и развлечение, 

включително и местата за настаняване”, уточни главният секретар на областната управа в 

София Пенка Велева. 

Бизнесът обаче обяви бойкот. „Това няма как да го приемем. Колегите вече са на границата 

на всякакво търпение - със скъпата електроенергия, със скъпия газ, едва се оцелява, няма 

никакви помощи”, категоричен е Емил Коларов от Сдружението на заведенията в България. 

„Оставяме на съзнанието и на желанието на хората да спазват тези мерки”, заяви областният 

управител на София. 

Освен в столицата, мерките се затягат и в Пловдивско. Заради резкия скок на карантинирани 

деца и учители от понеделник учениците в шест общини, ще преминат в дистанционна 

форма. „Там, където заболеваемостта е над 30% - също ще преминат на онлайн обучение, на 

ротационен принцип”, обяви областният управител на Пловдив Йордан Иванов. 

https://nova.bg/news/view/2022/01/21/354013/%D0%BF%D0%B5%D1%82%D0%BA%D0%BE%D0%B2-%D0%BA%D0%B0%D0%B7%D0%B0-%D0%BA%D0%BE%D0%B3%D0%B0-%D1%89%D0%B5-%D0%BE%D1%82%D0%BF%D0%B0%D0%B4%D0%BD%D0%B5-%D0%B7%D0%B5%D0%BB%D0%B5%D0%BD%D0%B8%D1%8F%D1%82-%D1%81%D0%B5%D1%80%D1%82%D0%B8%D1%84%D0%B8%D0%BA%D0%B0%D1%82-%D1%83-%D0%BD%D0%B0%D1%81/
https://nova.bg/news/view/2022/01/21/353915/%D0%BD%D0%B0%D0%B4-22-%D0%BF%D0%BE%D0%BB%D0%BE%D0%B6%D0%B8%D1%82%D0%B5%D0%BB%D0%BD%D0%B8-%D0%BF%D1%80%D0%BE%D0%B1%D0%B8-%D0%B7%D0%B0-covid-19/
https://nova.bg/news/view/2022/01/21/353976/%D0%BE%D0%BA%D0%BE%D0%BD%D1%87%D0%B0%D1%82%D0%B5%D0%BB%D0%BD%D0%BE-%D0%B2%D1%8A%D0%B2%D0%B5%D0%B6%D0%B4%D0%B0%D1%82-%D0%BF%D0%BE-%D1%81%D1%82%D1%80%D0%BE%D0%B3%D0%B8-covid-%D0%BC%D0%B5%D1%80%D0%BA%D0%B8-%D0%B2-%D1%81%D0%BE%D1%84%D0%B8%D1%8F/
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www.bnr.bg, 23.01.2022 г.  

https://bnr.bg/varna/post/101590329/apelirat-kam-vaksinirane-sreshtu-kovid-19-chrez-

reklamni-bilbordove 

 

Задействаха билбордовете в битката за повече ваксинирани 

 

Билбордовете, на които сме свикнали да виждаме различни реклами, вече са взети на 

въоръжение в борбата със смъртоносния вирус, съобщава БГНЕС. България запазва 

последното си място по ваксинация срещу коронавирус в ЕС. През последните 24 часа 

са поставени 3 737 нови дози ваксини, с което броят на ваксинираните у нас вече е 4 

095 421 души. От тях 1 975 836 са със завършен имунизационен цикъл, а 567 878 са с 

поставена бустерна доза. 

 

 
24.01.2022 г., с. 7 

 

ПОКРИВАТ НИ ТЕСТА, АКО РАЗВИЕМ СИМПТОМИТЕ 

 

Застраховаме се срещу COVID за 100 лева 

 

Получаваме 1000 лв. обезщетение, когато ни диагностицират 

 

СОФИЯ СИМЕОНОВА 

Животозастрахователни компании разработиха специални застраховки, които да 

покриват риска COVID, научи „Телеграф“ от експерти в бранша. 

Така плащате 100 лева, срещу които получавате 1000 лева обезщетение, в случай че се 

разболеете от коронавируса. Болестта се доказва с положителен PCR. Освен това 

застраховката дава възможност да се покриват и дневни разходи за болничен престой. 

На пазара има и здравни застраховки, които покриват разходи за преглед при 

специалист и изследвания, в случай че развиете симптоматика, характерна за 

коронавирусна инфекция. Ако се наложи болнично лечение, застраховката покрива и 

разходите за прегледи и тестване за COVID във връзка с предстоящата хоспитализация. 

Същевременно има сигнали от наследници на починали от коронавирус лица, които 

твърдят, че застрахователят им е отказал плащане на обезщетение въпреки сключена 

рискова застраховка „Живот“. Само две компании на пазара не покриват риска COVID, 

твърдят от Асоциацията на българските застрахователи. Затова, когато подписваме тази 

полица, трябва внимателно да се информираме кои рискове са покрити и кои не, 

съветват още специалисти от бранша. Ако COVID рискът е изключен, това би трябвало 

да е записано в самия договор, както и в единния информационен документ, който 

компаниите използват и който се наложи като практика през последните две години. 

Политика 

Изключването на този риск от покритието на застраховката „Живот“ обикновено е 

свързано с политиката на презастрахователната компания, която поема портфейла на 

българския застраховател, обясниха още специалистите. 

Особено внимателни трябва да бъдем, когато сключваме полица във връзка с 

получаването на кредит, тъй като банката ни дава готова полица и трябва 

предварително да се информираме кое се покрива и кое не. В тези случаи, когато 

застраховката е към кредитен продукт на банка и рискът COVID е покрит, при 

настъпване на смърт от коронавирусна инфекция обезщетението най-често е равно на 

http://www.bnr.bg/
https://bnr.bg/varna/post/101590329/apelirat-kam-vaksinirane-sreshtu-kovid-19-chrez-reklamni-bilbordove
https://bnr.bg/varna/post/101590329/apelirat-kam-vaksinirane-sreshtu-kovid-19-chrez-reklamni-bilbordove
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остатъчния дълг по заема. Това е по-специфичен хибриден продукт, за да се получат 

по-добри условия за клиента. При трайна загуба на работоспособност вследствие на 

COVID най-често или се плаща фиксиран процент на обезщетение, или такъв, какъвто е 

процентът на неработоспособност според решението на ТЕЛК или НЕЛК. При 

застраховка, свързана с кредитен продукт, се изплаща пълният размер на остатъчния 

дълг по заема, ако експертната лекарска комисия отсъди загуба на неработоспособност 

за над 2 г. 

Възраст 

Когато застраховката „Живот“ не е свързана с получаването на кредит, наследниците 

на починалия от COVID получават обезщетението. Ако застрахователната сума е 

например 50 000 лева, тоест толкова ще получат наследниците, премията, която 

застрахованият дължи, е средно 200-300 лева на година. 

Важно е обаче да се знае, че застрахователите обикновено не покриват риска 

заболяване, включително коронавирусна инфекция, за хора над 65 г. 

 

www.bnt.bg, 21.01.2022 г. 

https://bntnews.bg/news/zabolekarskiyat-sayuz-iska-zakonodatelni-promeni-sled-

agresiyata-kam-stomatolog-v-ruse-1182590news.html 

 

Зъболекарският съюз иска законодателни промени след агресията към стоматолог 

в Русе 

 

Българският зъболекарски съюз заедно с другите сродни съсловни организации, ще 

сезира законодателната и изпълнителната власти за промяна на законодателството, за 

да се профилактират и спрат подобни агресии срещу "белите престилки". Това се казва 

в официална позиция на съсловната организация след поредния случай на агресия в 

Русе. 

Вчера, 20.01.2022 г., за пореден път, сме свидетели на нападение над медицинско лице. 

Нападнат, бит и душен е колега, лекар по дентална медицина, в кабинета му в гр. Русе. 

Щастливо стечение на обстоятелствата е, че е имало пациенти, които са успели да го 

спасят и да извикат полиция, допълва от Българския зъболекарски съюз. 

Недопустима е в тази обстановка, в която приемаме и лекуваме пациенти с риск за 

нашето собствено здраве, по време на най-тежката обстановка от началото на 

пандемията от COVID-19, да сме свидетели през ден на нападения над хората, които 

даряват най-ценното благо – здравето, казва още от организацията. 

Българският зъболекарски съюз настоява за предприемане на наистина адекватни 

сериозни мерки и действия срещу извършителите на тези брутални действия. 

 

 

 

 

 

 

http://www.bnt.bg/
https://bntnews.bg/news/zabolekarskiyat-sayuz-iska-zakonodatelni-promeni-sled-agresiyata-kam-stomatolog-v-ruse-1182590news.html
https://bntnews.bg/news/zabolekarskiyat-sayuz-iska-zakonodatelni-promeni-sled-agresiyata-kam-stomatolog-v-ruse-1182590news.html

